
Zápis z členské schůze ZO ČSV Kladno - 4. 1. 2023  

Uvítání v novém roce  

Uvítání provedl přítel, jak je zvykem, přítel předseda.  

Pieta za zemřelé včelaře 

Držela se minuta ticha za zesnulé včelaře, navíc přímo velikány našeho spolku - Aloise Štamberka 12.12. 2022 

(94) a Růženu Uldrychovou – 2.1.2023 (84). Přítelkyně Uldrychová byla významná kronikářka spolku, která se 

účastnila téměř všech akcí. Navíc, což se málo ví, byla kočovnice. O svém dědovi, příteli Štamberkovi, krátce 

pohovořil přítel Linhart, který se rovněž zavázal po-děd-it kultovní otázku „A odkud máte včely?“, kterou vždy 

přítel Štamberk vytáhl na každého nového zájemce. Bohužel se to tentokrát příteli Linhartovi ještě nepodařilo 

(viz další body).   

Gratulace příteli Pláteníkovi k 91. narozeninám se ujala přítelkyně Belušová a přítel předseda si příteli 

Pláteníkovi při té příležitosti zatykal.  Přítel Linhart podotkl, že by se špatně slyšící přítel Pláteník hodil jako 

postava do divadelní hry Úl, což přítel Pláteník zrovna slyšel a s humorem přijal.   

Požadavky na zdravotní důvěrníky – Přítel Linhart žádá důvěrníky, aby mu vrátili vyvíječe. Bylo by dobré to 

napříště víc rozložit, aby všichni nechtěli vyvíječ naráz. Nyní sestavil přítel Linhart ze dvou špatných vyvíječů 

jeden jakž takž dobrý.   

Přítel Červinka poslal (mimo pořadí schůze) seznam léčiv k objednání.  

Organizace odběru vzorků měli  - varroáza. Vzorky by bylo ideální odevzdat na výroční schůzi 1. 2. 2023, nebo 

pak v nejhorším případě do 10.2. přímo na adresu přítele Červinky nebo jako jiné roky do ekocentra na Čabárnu. 

Objednávka léčiv na jarní ošetření do konce února (Michal Červinka). Přítel Červinka sdělil připomínku, že jako 

přikrytí kelímku nejsou vhodné ubrousky, lepší je plátno. Na štítku by mělo být jméno a číslo včelaře, číslo 

stanoviště, kód území a počet včelstev. Včelaři byli vyzváni, kdo by chtěl být důvěrníkem. Včelařů přibývá, ale 

není záhodno přidávat včelaře a tím práci stávajícím důvěrníkům. Dále přítelkyně Belušová vyzvala k dodržování 

metodiky a termínů. Základní body metodiky také shrnula: Vyšetření na mor bude nutné při přesunech nad 3 km 

a platí jeden kalendářní rok. Hrrr na mor v tomto roce nebude. Vyšetření si ale může udělat každý, obě 

laboratoře jak Agrola tak Dol lze doporučit. Nebrat z vzorku na varroázu. 

Různé  

K dotaci 1.D nemáme letos díky preciznosti přítelkyně Jirouškové žádnou reklamaci. Enormní trpělivost 

přítelkyně Jirouškové obdarovala přítelkyně Belušová zabalenou pozorností, která svými proporcemi z dálky 

nápadně připomínala knihu O. Brennera.   

Dotace by již měly být na účtech. Letos se dávalo 156 Kč na včelstvo, příští rok bude ale částka menší než 

poloviční.  

Z přítele Červinky roste výborný zdravoťák, važme si ho.  

Přítelkyně Belušová nabídla hromadné objednání 4. dílu Včelařství inzerovaném v Moderním včelaři.  

Jako vždy lze dobrovolně provést jarní léčení (M1- AER nátěr, fumigace Varidolem), případně pokap 

Varromedem. Nepodceňovat objednávku léčiv zejména Formidolu na ošetření v podletí, kdy je třeba kyselinu 

mravenčí třeba aplikovat opakovaně, ve 14 denních intervalech. Pouze třetina členů ze ZO si objednala 

dotované léčivo. 



 Ohlédnutí za Medovými Vánocemi 

Na stránkách jsou k vidění fotky z akce. Přítelkyně Belušová poděkovala všem včelařům, kteří s Medovými 

Vánocemi pomohli. Všechno probíhalo hladce. Akci navštívilo asi 300 dětí. Přítelkyně Belušová v sobě nezapře 

pedagožku. Pěkná byla povídání jak přítele Martina Kamlera o zdraví včel, tak přednáška, resp. povídání o 

medovině manželů Hesových. 

Přijímání nových členů 

Přijímal se přítel Petr Kapička. Přítel je z Kladna a už rok navštěvuje včelařský kroužek. Přítelkyně Belušová 

rovnou prozradila, že má včelstva z Čabárny, čímž vzala vítr z plachet příteli Linhartovi. Ten se totiž právě 

nadechoval ke kultovní otázce „A odkud máte včely?“, kterou převzal od svého dědy. Velká premiéra zatím 

nevyšla, snad příště. Přítel předseda přítele Kapičku pochválil a vyjádřil myšlenku, že by mohl být nadějnou 

pomocí a být třeba časem i důvěrníkem. Přítel Linhart už mu pomalu začal vysvětlovat, kam si má přijet pro 

vyvíječ. Pro přijetí: všichni, zdrželi se: 0, proti: 0. 

Přípravy výroční členské schůze 

Schůze vychází na 1. února. Je potřeba se sejít v dostatečném počtu, i když máme variantu vyhlásit mimořádnou 

schůzi. Hlavním bodem budou jako obvykle zprávy a uzávěrky týkající se ročního chodu naší ZO. Dalším 

důležitým bodem bude opakování ceremoniálu odvolání R. Plecitého z funkce člena KK. Důvodem opakování je, 

že u tohoto procesu nebyly naplněny všechny náležitosti jednacího řádu, konkrétně že k jednání o vyloučení 

nebyl př. Plecitý výslovně přizván.   

Přítelkyně Belušová sdělila krátce svůj pohled na kauzu a sdělila, že výbor ZO usiluje o konání mimořádné 

okresní konference, kde ostatní zástupci v rámci okresu budou informováni o důvodech a způsobu jejího 

vyloučení z výboru OO i k zájmu některých členů výboru o její odvolání jako člena RV a kde by se zástupci mohli 

rozhodnout, komu budou důvěřovat.  

Proběhlo hlasování o tom, čím se včelaři budou občerstvovat na výroční schůzi. Guláš v hlasování zcela 

převálcoval chlebíčky.  

Plánování sezóny 

Covid přerušil tradici plánování akcí na příští rok, snad se opět naváže. Na schůzích i mimo ně je vždy snahou 

povídat si o praktickém včelaření, což se děje i tak, přesto, že předseda OO tvrdí něco jiného. Určitě bude i 

v tomto roce přednáška. Pro přednášejícího asi sáhneme do řad PSNV. Bylo by dobré podpořit akci účastí. 

Vedení ZO očekává od členů témata, která by je zajímala. Plánuje se exkurze do Slovinska. Bohužel není žádná 

dotace, cestu a program si budeme hradit sami. Sami si ale také můžeme zvolit program. Možnost spojit se 

s Čapisem. Slovinsko je kolébka apiterapie a pravlast naší Kraňské včely. Nezávazný průzkum zájmu – napsat do 

mailu jednatelce, i klidně sdělit preferovaný termín a možnost využít k cestě vlastní vozidlo. 

Referát na odborné téma  

Referát byl nakonec spíš diskusí odstartovanou rozborem příčin úhynů včel tří včelařů.  

Vystoupení přítele Volka 

Až když se začalo končit, vystoupil přítel Volek s tím, že nerad kazí atmosféru, ale že musí vyslovit svůj pohled na 

výše uvedenou kauzu. Podle něj je to naopak přítelkyně Belušová, kdo může za současnou krizi a rozpory mezi 

ZO a OO. Následovala dlouhá konfrontace mezi přítelem Volkem a předsednictvem ZO, ze které bylo prakticky 

nemožné pořídit věrný zápis vzhledem k její rychlosti, velkému objemu (protichůdných) informací a nutnosti 



argumenty nezkreslit. Lze pouze globálně shrnout, že obě strany zastávaly své původní postoje a k jakémukoliv 

porozumění nebo posunu nedošlo.   

Zapsal přítel Jan Červený 

 

Poznámka pod zápisem, kterou si mohu dovolit ,,z titulu své funkce“: 

Porozumění ze strany př. Belušové, dle představ předsedy JV a místopředsedy OO, RP, by mělo vypadat 

následovně: 

- Akceptovat bez výhrad své vyloučení z výboru OO i bez předložení jediného relevantního důkazu 

prohřešku proti stanovám, jak neustále tvrdí 

- Akceptovat označování své osoby i předsedy ZO za lháře a podvodníky 

- Odstoupit z funkce člena RV za rozhodnutí, ke kterým mám mandát, získaný transparentní volbou 

delegátů okresní konference 

- Vystoupit dobrovolně z ČSV, abych svým oponentům nepřidělávala práci s hledáním způsobu svého 

„ubezdušení“, protože u ČSV není žádoucí mít jiný názor na péči řádného hospodáře 

K posunu může dojít: 

- Vysokou účastí na výroční členské schůzi a projevením vůle členů o tom, kdo je důvěryhodným 

zástupcem členské základny a kdo je rozvracečem společenských vztahů a soustavně poškozuje zájmy 

vlastní ZO. 

- Realizací mimořádné okresní konference, jejíž delegáti napříč základními organizacemi okresu Kladno 

sami rozhodnou, proč, kdo a jak je bude zastupovat ve zbytku volebního období a bude tak fakticky 

ovlivňovat budoucnost ČSV i jejich členů. 

- Odchodem př. Belušové z ČSV, případně jejím úmrtím…  

Prosím členy naší ZO a případně i OO, neb těmi je člen každé ZO v našem okrese, o případné vyhodnocení 

možností, projevení zájmu o další informace a posouzení, která varianta je prospěšná celku i jednotlivcům. 

Vnitrosvazový orgán  (rozhodčí komise), který v tomto smyslu měl rozhodovací pravomoc, paní předsedkyně 

odmítla ustanovit (co kdyby dala za pravdu špatné straně?) a tak nezbývá, než rozhodnutí ponechat 

demokraticky pouze na vás, našich členech a řídit se vaším rozhodnutím.  

S přáním všeho dobrého v Novém roce a s omluvou za dočasnou nepohodu Dana Belušová, jednatelka 

 


